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Bijeenkomst over woningbouw Hall 
Op dinsdag 1 juli is er een informatie- en inspraakavond over het 
bouwen van woningen in de kern Hall. De openbare bijeenkomst vindt 
plaats in de Ludgeruskerk. De bijeenkomst start om 19.30 uur, vanaf 
19.00 uur zijn de deuren geopend. 

De afgelopen jaren is er volop 
gebouwd in de gemeente Brum-
men. Ook de komende jaren heeft 
het gemeentebestuur de opgave 
én ambitie om voldoende wonin-
gen te bouwen. Ook in Hall ziet de 
gemeente kansen om nieuwe 
woningen te bouwen. Om het 
toevoegen van woningen in goede 
banen te leiden is er een aanzet 
voor een visie voor de kern Hall 
gemaakt. Dit met als doel te 
bepalen waar en onder welke 
voorwaarden er woningbouw in 
Hall mogelijk is. 

Opzet avond
De bijeenkomst op 1 juli organise-
ren we in samenwerking met de 
stichting Hall Leeft. Zo presenteert 
een vertegenwoordiger van deze 
stichting de belangrijkste resultaten 
van een woononderzoek dat zij 
door het bureau Companen 
hebben laten uitvoeren. Ook 
presenteren wij een (lange termijn)

visie waaruit naar voren komt 
welke locaties geschikt zijn voor 
mogelijke toekomstige woning-
bouw. Ook geven we aan hoe het 
traject eruitziet om de visie 
uiteindelijk vast te stellen en 
woningbouw uiteindelijk ook te 
realiseren. Aansluitend aan de 
presentaties is er ook een informeel 
gedeelte. Iedereen kan dan in 
gesprek gaan met medewerkers en 
bestuurders van de gemeente over 
de visie. Daarbij is volop gelegen-
heid om een mening over de 
concept-visie te geven. 

Meer informatie 
Vanaf dinsdagavond 1 juli kan 
iedereen de concept-visie voor 
woningbouw in Hall bekijken. Deze 
staat vanaf dan op brummen.nl/
wonen bij het item ‘woonvisie 
Hall’. Voordat de gemeente een 
besluit neemt over de visie, is het 
belangrijk om te weten wat de 
mening van inwoners van Hall is. 

Op 26 juni raadsbesluit over tarievennota
De tarieven voor sportaccommo-
daties, de notitie over de beheers-
vorm en een extra financiële 
vergoeding voor de stichting 
Sportkompas en een voorstel over 
het aantal te bouwen woningen in 
de periode 2031- 2040. Het zijn 
enkele belangrijke voorstellen 
waarover de gemeenteraad op 
donderdagavond 26 juni een 
besluit gaat nemen. 

Die avond staan er 11 inhoudelijke 

raadsvoorstellen op de agenda. Zes 
daarvan staan als bespreekstuk op 
de agenda, 5 als hamerstuk. Naast 
de 3 genoemde onderwerpen 
wordt ook voor besluitvorming 
gedebatteerd over de volgende 3 
voorstellen: de jaarstukken 2024 
en de concept-programmabegro-
ting 2026 van de Veiligheidsregio 
Noord- en Oost-Gelderland en 
Plus OV en een concept voor een 
regionaal programma voor 
energievoorziening.

Tijdens de raadsfora op 12 juni 
bleek dat alle fracties 5 voorstellen 
steunen. Dit zijn daardoor ‘hamer-
stukken’ op de agenda geworden. 
Het gaat daarbij om de jaarstukken 
2024 en conceptbegroting 2026 
van vier samenwerkingsverbanden: 
Tribuut, Regio Stedendriehoek, 
Omgevingsdienst Veluwe en de 
regionale GGD. Ook het voorstel 
om mee te werken aan woningspli-
tising op het perceel Gelders Hoofd 
2 in Empe is een hamerstuk.

Militaire oefening 
In de periode van 23 juni tot en met 4 juli oefenen militairen in de 
provincie Gelderland en Overijssel. De organisatoren doen er alles aan 
om hinder zo veel mogelijk te voorkomen. Heeft u toch klachten over 
de uitvoering van de oefening? Meld dat bij ons. Wij zorgen er dan 
voor dat uw klacht wordt voorgelegd aan het Ministerie van Defensie.

Werk jij straks voor Brummen?
Bij gemeente Brummen werken zo’n 200 collega’s samen onder 
het motto ‘Wij werken voor Brummen’. We zijn een kleine 
organisatie met korte lijnen en een fijne werksfeer. Op dit 
moment hebben we plek voor:

• Businesscontroller Sociaal Domein
• Woo-Coördinator

Benieuwd naar jouw mogelijkheden? 

Kijk op: 
www.werkeningelderland.nl/organisaties/gemeente-brummen.

Werkzaamheden De Wasacker op schema
U heeft het misschien zelf al gezien. Maar de werkzaamheden aan de openbare ruimte bij De Wasacker en 
Eerbeek gaan goed. De aanleg van de parkeerplaatsen is klaar. In het najaar planten we de planten en bomen 
in de groenvakken en leggen we voor de zomervakantie de wadi’s aan als overgang naar het Burgeresterrein.

Bijzondere archeologische vondst
Tegelijk met de werkzaamheden bij de Wasacker heeft archeologisch adviesbureau Raap opgravingen gedaan op 
het terrein naar de parkeerplaats. Hierbij zijn elf crematiegraven gevonden. Deze dateren uit meerdere periodes: 
van de late bronstijd en de laat-Romeinse tijd tot de vroege middeleeuwen (Merovingische tijd).

De komende weken staat vooral 
in het teken van het afmaken van 
de werkzaamheden aan de 
gebouwen. Supermarkt Plus is 
tijdens deze werkzaamheden 
trouwens gewoon bereikbaar. 
Halverwege (de maand) septem-
ber opent de vernieuwde winkel 
van Plus de deuren. En naar 
verwachting is dit een maand 

later het geval voor de Action. 

Vorig jaar september zijn de 
werkzaamheden gestart. De 
parkeerplaats is vernieuwd en 
vergroot. En de winkelruimten 
worden verbouwd zodat het 
plaats gaat bieden aan de Action 
en een nieuw onderkomen van 
de Plus. 

Eerder onderzoek in de directe 
omgeving had al een graf opgele-
verd. De verwachting voor een 
grafveld was dus hoog gespannen. 
In de nu gevonden graven zijn de 
resten van de brandstapel en de 
crematieresten van de overledene 
begraven. In één graf is dit in een 
urn van aardewerk gedaan. In de 
andere graven zijn de resten in een 
kuil begraven. Bij een paar graven 
lijken de crematieresten apart in een 
doek verpakt te zijn.

Andere vondsten
Naast de menselijke resten zijn ook 
grafgiften gevonden, Het gaat 
bijvoorbeeld om verbrand aarde-
werk, metalen kledingspelden, 
glazen voorwerpen en het restant 
van een versierde kam van bot. 
Deze voorwerpen geven een inkijk 
in de rituelen en gewoonten 

rondom het begraven en de 
materiële cultuur van de mensen die 
hier ooit leefden. Ook zijn de resten 
van vier kleine schuurtjes (zoge-
naamde spiekers) gevonden. Deze 
bouwwerken dateren uit de periode 
van de late bronstijd tot de Romein-
se tijd en werden waarschijnlijk 

gebruikt voor de opslag van graan. 
Deze vondst kan wijzen op een 
nabijgelegen nederzetting uit de 
late bronstijd tot de Romeinse tijd. 
De komende tijd worden alle 
vondsten zorgvuldig onderzocht om 
nog meer te leren over het verleden 
van deze bijzondere plek. 



Nieuwe fase woninbouwplan Elzenbos III 
Op woensdag 2 juli presenteren 
we het uiteindelijke stedenbouw-
kundig ontwerp voor woning-
bouwlocatie Elzenbos III. Ook de 
vertaling van dit document naar 
een ontwerp-Omgevingsplan komt 
daarbij aan bod. “Ik ben daar erg 
blij mee”, laat verantwoordelijk 
wethouder Pouwel Inberg weten. 
“We hebben een zorgvuldig proces 
doorlopen. Zo zijn er 2 informatie-
avonden geweest voor omwonen-
den. En voor specifieke onderdelen 
is er intensiever contact geweest 
met bijvoorbeeld Het Voedselbos, 
stichting Philadelphia en bewoners 
van Het Stroomdal. We hebben 
zoveel mogelijk inbreng verwerkt 
in het Definitief Stedenbouwkun-
dig Plan. Een fijn moment om die 
nu met iedereen te kunnen delen.”

De informatiebijeenkomst waarin 
het definitief plan wordt gepresen-
teerd vindt plaats in de hal van het 
schoolgebouw De Ontdekking. De 
bijeenkomst heeft een inloopkarak-
ter. Iedereen kan tussen 18.30 en 
20.30 uur binnenlopen. Bij presen-
tatiewanden lichten medewerkers 
de uiteindelijke plannen voor deze 
derde fase van woningbouwproject 
Elzenbos toe. “Ik nodig iedereen 
van harte uit om de plannen te 
bekijken en vragen te stellen. Ook 
vertellen wij over het verdere 
proces. Dit alles met als doel om in 
2027 te beginnen met de bouw 
van de eerste woningen.” 

Definitief ontwerp
Wethouder Inberg herinnert zich 
nog goed dat de eerste proefverka-
veling die begin 2023 werd 
gepresenteerd, de nodige reacties 
opriep. “Vanaf het begin hebben 
we gewerkt aan een plan dat past 

bij de bestaande bebouwing en 
groenstructuur. Een plan dat 
daarnaast ook recht doet aan de 
nieuwe ontwikkelingen en de grote 
behoefte aan woningen. We zijn 
daarom blij met alle reacties die we 
tijdens de bijeenkomsten hebben 
ontvangen. Deze zijn zoveel 
mogelijk verwerkt.” 

Het resultaat is een plan dat ruimte 
biedt voor de bouw van ongeveer 
279 woningen in een groene 
omgeving. Een onderdeel uit het 
plan (deelgebied A) is aangewezen 
als mogelijkheid om een alternatie-
ve bouw- en woonvorm te 
realiseren. “We denken dat dit 
haalbaar is. Maar mocht zo’n 
initiatief niet van de grond komen, 
is een terugvalvariant mogelijk en 
in het plan opgenomen”, aldus 
Inberg.

Oplossing bouwverkeer
Een ander belangrijk resultaat van 
de inspraak is een oplossing voor 
het bouwverkeer dat vanzelfspre-
kend nodig is voor woningbouw. 
“Gesteund door de signalen uit de 
buurt hebben we ons hard gemaakt 
voor de realisatie van een ontslui-
ting voor bouwverkeer op de N348. 

Dit juist ook om de leefbaarheid in 
het al gerealiseerde deel van de 
Elzenbos te borgen.” Wethouder 
Inberg is blij dat de provincie 
Gelderland inmiddels heeft 
ingestemd met deze tijdelijke 
bouwaansluiting. “Dat is een mooi 
resultaat. We gaan dit nog verder 
met de provincie uitwerken, maar 
het is zeker een mooi resultaat voor 
de bewoners aan de Zutphense-
straat en Het Stroomdal.” 

Zienswijze op omgevingsplan
Omdat de voorgenomen ontwikke-
ling op enkele onderdelen niet meer 
past binnen zowel bestemmings-
plan Elzenbos (2010) als bestem-
mingsplan Nieuwe Erven (2017) 
start zeer binnenkort een procedure 
voor een nieuw omgevingsplan. 
Gedurende de 6 weken termijn dat 
het ontwerp-omgevingsplan ter 
inzage ligt kan een zienswijze 
worden ingediend. Omdat de 
laatste 2 weken van deze termijn in 
de zomervakantie valt, is het ook 
mogelijk om tijdig een pro-forma 
zienswijze in te dienen. Daarmee 
krijgt de indiener extra tijd om de 
zienswijze aan te vullen. Meer 
informatie is te vinden op onze 
website brummen.nl/elzenbos. 

LEADER IJsselvallei van start
Goed nieuws voor iedereen met 
een hart voor het platteland: de 
IJsselvallei is officieel een LEA-
DER-gebied! Dat betekent dat er 
de komende jaren geld, kennis en 
ondersteuning beschikbaar is voor 
lokale initiatieven die bijdragen 
aan een leefbaar, duurzaam en 
beleefbaar buitengebied.

Wat is LEADER?
LEADER is een Europees program-
ma dat plattelandsontwikkeling 
stimuleert van onderop. Dus niet 
vanachter een bureau, maar juist 
met ideeën uit het gebied zelf. 
Denk aan projecten die het 
landschap versterken, bijdragen 
aan klimaat- en wateropgaven, de 
natuur verbinden met landbouw 
of het buitengebied aantrekkelij-
ker maken voor bewoners en 
bezoekers.

Samen aan de slag
De LEADER Aanjaaggroep (LAG) 
IJsselvallei – een club van betrokken 
inwoners en overheden – beoor-
deelt en begeleidt de initiatieven. 
Zij denken mee, verbinden mensen 
en zorgen dat goede ideeën ook 
echt van de grond komen. Voorzit-
ter Jan Willem Wiggers: “We 
zoeken mensen met ideeën én lef. 
LEADER helpt je om van een goed 
idee een sterk project te maken – 

samen op weg naar de meest 
kleurrijke IJsselvallei van Neder-
land.”

Wat kunt u aanvragen?
Er is subsidie beschikbaar voor 
zowel kleine als grote projecten:
• Kleine projecten (€ 19.231,- –  

€ 99.999,- aan kosten): tot 65% 
subsidie, met een maximum van 
€ 49.999,-.

• Grote projecten (vanaf  
€ 100.000,- aan kosten): tot 
50% subsidie, met een maximum 
van € 100.000,-.

De rest van de kosten draagt u zelf 
bij, in geld en/of uren.

Voor wie is dit?
Woont, werkt of onderneemt u in 
de gemeenten Heerde, Epe, Voorst, 
Brummen of het oostelijk buitenge-
bied van de gemeente Apeldoorn? 
En heeft u een idee dat past bij de 
thema’s landschap, klimaat & 
water, natuur & agro of beleefbaar-
heid? Dan is LEADER er voor u.

Meer weten of meedoen?
De LEADER-periode loopt van 2025 
tot en met 2027, met een uitloop-
jaar in 2028. Wilt u sparren over 
uw idee of meer weten over de 
mogelijkheden? Neem contact op 
met de LAG IJsselvallei via leaderijs-
selvallei@apeldoorn.nl. 
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GemeenteThuis is een uitgave van 
de gemeente Brummen. Vragen of 
opmerkingen? Geef dit dan door via 
mailadres voorlichting@brummen.nl. 

E-mail: gemeente@brummen.nl
Tel. 0575 - 568 233
Website: www.brummen.nl

Gemeentehuis Brummen
Engelenburgerlaan 31 
6971 BV Brummen
Postbus 5, 6970 AA Brummen

Openingstijden
Kijk op www.brummen.nl en  
maak een afspraak. 

Programmateam 
Ruimte voor Eerbeek 
ruimtevooreerbeek@brummen.nl
www.brummen.nl/ruimtevooreerbeek

Team voor Elkaar
info@teamvoorelkaar.nl
Tel. 0575-568 568 (09.00-12.00 uur)

Team voor Elkaar houdt op dinsdag 
en donderdag spreekuur in Eerbeek 
(Tjark Riksgebouw, Derickxkamp 2a) 
en op woensdag in Brummen (Plein 5). 

Afspraak spreekuur
Bel naar 0575-568 568 voor het 
maken van een afspraak.

Bekendmakingen op overheid.nl

Dit is een beknopt overzicht van de bekendmakingen op overheid.nl van afgelopen week. Kijk voor de volledige en officiële bekendmakingen op www.overheid.nl.

Omgevingsvergunning
• Ingediende aanvraag 

omgevingsvergunning, het 
aanleggen van 4 padelbanen, 
Harderwijkerweg 7A, Eerbeek

• Ingediende aanvraag 
omgevingsvergunning, het plaatsen 
van zonnepanelen in veldopstelling, 
Sintelweg in Empe, Woonlandschap 
De 4 Eiken

• Ingediende aanvraag 
omgevingsvergunning, het plaatsen 
van een overkapping aan het 
schuurtje, Zwaluwstraat 26, 
Brummen

• Verleend omgevingsvergunning, 
het verhogen en vergroten van de 
aangebouwde garage, Stekelbrem 
8, Eerbeek.

• Verleend omgevingsvergunning, 
het vervangen van de ramen door 
BENGbeglazing, Zutphensestraat 
81, Brummen.

Evenementenvergunning
• Verleende 

evenementenvergunning, 45e 
Brummense avondvierdaagse, 
diverse locaties Brummen.

• Verleende 

evenementenvergunning, 
Oranjefeest Leuvenheim, 
Spankerenseweg 3 in Leuvenheim.

• Verleende 
evenementenvergunning, 
Oranjefeest Oeken, Voorsterweg 
125 in Brummen.

Exploitatievergunning
• Verleende exploitatievergunning, 

cafetaria No. 6, Arnhemsestraat 6 
in Brummen.

Andere vergunning
• Verleende terrasvergunning, 

cafetaria No. 6, Arnhemsestraat 6 
in Brummen

• Wijzigingsbesluit 
standplaatsvergunning, Joy of 
Coffee, Oranje Nassauplein in 
Eerbeek.

Overige overheidsinformatie
• Besluitvormende raadsvergadering 

Perspectiefnota op donderdag 19 
juni 2025

Verkeersbesluit of -mededeling
• Verkeersbesluit aanwijzen 

gehandicaptenparkeerplaats 

- Goudenregenhof 14 Eerbeek
• Verkeersbesluit aanwijzen 

gehandicaptenparkeerplaats 
- Goudenregenhof 22 Eerbeek

Beleidsregel
• Beleidsregel buitenplanse 

afwijkingsmogelijkheden, 
gemeente Brummen

Algemeen verbindend voorschrift 
(verordening)
• Verordening Veteranen Brummen

Colofon



Asielopvanglocatie 
Michaelshoeve
Antwoord op 10 veel 
gestelde vragen
Het COA (Centraal Orgaan opvang Asielzoekers) heeft het plan om een asiel
opvang (azc) te realiseren op landgoed Michaelshoeve in Brummen. Begin dit jaar 
heeft het college besloten hieraan mee te werken. Een duidelijk signaal, nadat het 
college zich al in februari 2024 positief heeft uitgesproken over het voornemen 
van het COA. Met het collegebesluit van 28 januari dit jaar kon het COA een aantal 
concrete stappen zetten. Ook is Bureau Beke als onafhankelijk bureau gestart met 
een onderzoek onder inwoners naar de mogelijke risico’s van een azc en oplossin
gen hiervoor. De brand in het monumentale pand op 24 april jl. heeft de nodige 
vragen opgeroepen. Hoog tijd dus dat we u aan de hand van 10 veel gestelde 
vragen en signalen, informeren over de actuele situatie. 

1  Waarom staat de gemeente positief 
 tegenover een azc? 

De laatste jaren hebben we in Nederland een tekort aan opvangplekken. Dit 
wordt versterkt door statushouders die in azc’s moeten blijven omdat ze niet 
kunnen doorstromen naar een woning. Dit tekort aan opvangplekken heeft 
vooral geleid tot schrijnende situaties bij de aanmeldcentra in Ter Apel en Budel. 
Daarom heeft de Rijksoverheid gemeenten dringend gevraagd om langdurige 
opvangplekken te creëren voor vluchtelingen. Uit menselijk oogpunt willen we 
als gemeente een bijdrage leveren. We zien dit samen met andere gemeenten 
als een gezamenlijke (regionale) verantwoordelijkheid. De gemeente kan én wil 
bijdragen aan een menswaardige toekomstbestendige asielopvang. Dit door 
op een zorgvuldige manier samen met COA, omwonenden, ondernemers, 
verenigingen, inwoners en andere betrokkenen te werken aan een veilige en 
stabiele langdurige opvanglocatie van het COA op landgoed Michaelshoeve. 

2  Wie neemt er nu een besluit? 
Het COA, met instemming van het Ministerie van Asiel en Integratie, wil een forse 
investering doen om een middelgrote opvanglocatie te ontwikkelen op het particuliere 
terrein van landgoed Michaelshoeve. COA en de eigenaar hebben afspraken gemaakt 
over (ver)koop van dit landgoed. Verwachting is dat wanneer gemeente en COA dit 
najaar de bestuursovereenkomst en werkafspraken vaststellen, de koop definitief is en 
de overdracht plaats vindt. 

De gemeente heeft de verantwoordelijkheid om opvangmogelijkheden te bieden. Dit 
wordt onderstreept door de Spreidingswet, die streeft naar een eerlijke verdeling van 
opvangplekken over Nederland. Omdat wij zelf niet over geschikte locaties beschikken, 
is het particuliere terrein van landgoed Michaelshoeve een verantwoord alternatief. Het 
college is bevoegd locaties voor asielopvang beschikbaar te stellen. En hierover afspraken 
te maken met COA. Hiervoor is géén goedkeuring van de gemeenteraad nodig. Wel 
heeft het college de nadrukkelijke wens om de gemeenteraad actief te betrekken in 
de plannen. De gemeenteraad vragen we bijvoorbeeld om een zwaarwegend advies 
over de af te sluiten bestuursovereenkomst en werkafspraken met COA. Als het gaat 
om de Omgevingswet heeft de gemeenteraad zijn gebruikelijke bevoegdheden: mocht 
het uiteindelijk ontwikkelde plan voor de Michaelshoeve bijvoorbeeld vragen om een 
nieuw of aangepast Omgevingsplan, dan wordt dit ter goedkeuring aangeboden aan de 
gemeenteraad. Die zal het beoordelen op ruimtelijke aspecten.

Wij zijn al enkele jaren op zoek naar 
goede en beschikbare opvanglocaties, 
waarmee we een verantwoorde bijdrage 
kunnen leveren aan de landelijke 
op  gave om voldoende opvangplekken 
te realiseren. COA heeft begin 2024 
laten weten dat zij op het terrein van het 
landgoed Michaelshoeve een middelgrote 
opvanglocaties zouden willen realiseren. 
Als gemeente hebben we onze positieve 
grondhouding hierover direct openlijk 
kenbaar gemaakt en daarbij aangegeven 
dat het om een vaste voorziening van 300 
tot maximaal 350 plekken gaat voor een 
periode van 30 jaar. Dit aantal vinden wij 
passend bij een terrein van de omvang 
van de Michaelshoeve. Ook hebben 
we het vertrouwen dat we dit als lokale 
gemeenschap aankunnen. We realiseren 
ons dat we daarmee meer doen dan onze 
opgave vanuit de indicatieve verdeling 
van de Spreidingswet (119 plekken). 
Maar we weten ook dat het COA op deze 
locatie een voorziening gaat realiseren 
met voldoende faciliteiten en goede 
begeleiding. Hierdoor wordt bijvoorbeeld 
de lokale huisartsenzorg niet extra belast. 

Onder regie van de provincie is in 2024 
een “Plan van Aanpak Asielopvang 

Gelderland” gemaakt. Een azc met 
maximaal 350 plekken in Brummen maakt 
hiervan onderdeel uit. Dit provinciale plan 
voorziet in een evenwichtige verdeling 
en spreiding van asielopvangplaatsen in 
Gelderland. Ook biedt het ruimte voor 
‘uitruilafspraken’ tussen gemeenten 
als het gaat om bijvoorbeeld opvang 
van statushouders en Oekraïense ont
heemden. De gemeenteraad is hierover 
in oktober 2024 actief geïnformeerd. In 
het verdeelbesluit van toenmalig minister 
Faber is echter geen rekening gehouden 
met de plannen voor de Michaelshoeve. 
Om die reden heeft Brummen de 
aanvullende taakstelling gekregen om 
al per 1 juli 2025 31 asielzoekers op 
te nemen. Dit besluit is onnavolgbaar, 
schept verwarring en gaat uit van een 
andere termijn dan de wet voorschrijft. 
Reden dat de provincie Gelderland, 
de gemeente Brummen en diverse 
andere Gelderse gemeenten hiertegen 
bezwaar hebben aangetekend.  Inmiddels 
heb ben we vernomen dat de bezwaren 
worden gehonoreerd en dat het eerder 
ingediende provinciale plan blijft gelden. 
Voor Brummen betekent dit 350 plekken 
vanaf 2027. De 31 extra plekken per 1 juli 
aanstaande komen daarmee te vervallen. 

4  Hoe worden inwoners betrokken?

Vanaf het eerste moment dat het voornemen van het COA om een azc bij de 
Michaelshoeve te realiseren bekend werd (begin 2024), hebben we hierover 
gecommuniceerd. Zowel als het gaat om het aantal plekken, de locatie, de 
verantwoordelijkheden en het verdere proces. Op meerdere momenten 
hebben we de gemeenteraad hierover actief geïnformeerd. Via raadsbrieven 
en door het beantwoorden van mondelinge en schriftelijke vragen. Daarnaast 
zijn er bijeenkomsten geweest met specifieke belanghebbenden, zoals de direct 
aanwonenden, school De Lans en lokale ondernemers. Inwoners betrekken 
we actief bij het proces door hen mee te laten denken over mogelijke risico’s 
van een azc en welke acties nodig zijn om deze risico’s te minimaliseren. 
Hiervoor is Bureau Beke als onafhankelijke partij ingeschakeld. Een belangrijk 
moment is ook de bespreking van de conceptbestuursovereenkomst en 
bijhorende werkafspraken met het COA. Deze openbare bespreking met de 
gemeenteraad staat gepland in september. 

3  Waarom meer opvangplekken dan strikt nodig? 



6  Wat zijn de gevolgen van de brand?

10  Moeten we ook amv’ers opvangen? 
Amv is de afkorting van Alleenstaande Minderjarige Vreemdeling. Dit zijn jongeren 
tot 18 jaar die alleen of samen met andere kinderen of onbekende volwassenen naar 
Nederland komen en hier asiel aanvragen. Elke gemeente heeft de wettelijke taak om 
amv’ers op te vangen. Het gaat om kwetsbare jongeren die intensieve begeleiding 
nodig hebben. Wij willen verantwoordelijkheid nemen voor deze groep. Door ze op het 
landgoed van de Michaelshoeve onder te brengen, ontstaat de mogelijkheid om deze 
jongeren ook na hun 18e in Brummen te laten blijven, in het reguliere azc. Belangrijk 
om te weten dat op het landgoed een aparte plek komt waar deze kwetsbare groep 
onderdak krijgt. Ook worden zij door gespecialiseerde COAprofessionals begeleid. 

Op 24 april heeft er een brand gewoed 
in het leegstaande monumentale 
hoofdgebouw van de Michaelshoeve. 
Hierbij zijn gelukkig geen slachtoffers 
gevallen. Wel is er aanzienlijke schade 
aan het monument aangericht. De brand 
is ontstaan op de bovenste verdieping. 
Een deel van de monumentale dak
constructie is vernield, evenals een aantal 
wanden en vloeren. Ook is er veel water 
en rookschade. Uiteraard is door politie 
en brandweer onderzoek gedaan naar 
de oorzaak van de brand. Conclusie van 
dit onderzoek is dat het niet mogelijk 
is om de oorzaak van de brand vast te 

stellen. Dit vanwege de intensiteit van de 
brand en omdat het niet veilig is om het 
pand te betreden. Het gemeentebestuur 
betreurt het dat de oorzaak van de brand 
niet te herleiden is. COA heeft laten 
weten dat zij nog steeds voornemens is 
een azc op het landgoed te realiseren. 
Over de impact en gevolgen van de 
brand is COA in gesprek met de eigenaar 
van het landgoed. Als gemeente hebben 
we de eigenaar aangesproken om de 
nodige maatregelen te nemen om de 
veiligheid voor omstanders te garanderen 
en verdere achteruitgang van het pand 
te voorkomen. 

Ook deze vraag krijgen we regelmatig. 
Als we dit doen zouden we hiervoor 
ook geschikte locaties moeten hebben. 
Daar beschikken we niet over. Ook is 
kleinschaliger opvang erg kostbaar en 
eigenlijk niet uitvoerbaar. Daarnaast 
betekent kleinschalige opvang dat we 
als gemeente zelf alle ondersteuning 
moeten bieden aan de asielzoekers, 

van bijvoorbeeld begeleiding tot 
dagbesteding, van huisvesting tot 
taallessen en van inkomensvoorziening 
tot gezondheidszorg. Dit is niet realistisch. 
COA regelt al deze zaken wanneer zij een 
middelgroot azc realiseren. Dat is vanaf 
ongeveer 300 personen. Dit gebeurt 
dan door een ervaren organisatie met 
professionele krachten. 

We nemen de zorgen van inwoners en ondernemers serieus en betrekken 
hen bij de risicoanalyse van Bureau Beke. Het algemene beeld is dat de 
meeste gemeenten met een azc nauwelijks of geen overlast van asielzoekers 
ervaren. Ook zien ze weinig of geen verhoogde cijfers als het gaat om 
over last en criminaliteit door een azc in de directe omgeving/buurt. Dit wordt 
bevestigd door onderzoeken van de Rijksuniversiteit Groningen en van het 
Wetenschappelijk Onderzoek en Documentatiecentrum. Buurtbewoners zijn 
volgens deze onderzoeken meestal positief over het azc en hulpvaardig bij 
asielzoekers. De komst van een COAlocatie gaat niet gepaard gaat met 
veranderingen in de buurtcriminaliteit. Dit is anders bij de aanmeldcentra 
in Ter Apel en Budel, waar relatief veel mensen verblijven, waaronder 
asielzoekers met weinig kans op een asielvergunning. 

COA heeft ook een heldere aanpak van overlast van hun bewoners. 
De maatregelen variëren van een correctiegesprek tot plaatsing in een 
speciale handhavings en toezichtlocatie. Dit wordt allemaal geregistreerd. 
Het aantal ‘incidenten’ bij bijvoorbeeld het azc in Zutphen bestaat vrijwel 
geheel uit overtredingen van de huisregels zoals roken op de kamer, niet 
opruimen van afval of geluidsoverlast in de verblijven. Dit zijn geen zaken 
waar de omgeving last van heeft. Het azc in Zutphen is in onze ogen een 
representatief voorbeeld voor een goede opvanglocatie met draagvlak in de 
directe omgeving. Belangrijk hierbij is het regelmatige omwonendenoverleg 
van COA met buurtbewoners, de wijkagent en de gemeente. Daarmee speelt 
het COA altijd tijdig in op signalen uit de buurt.

5  Hoe staat het met het onderzoek 
 van Bureau Beke?

Bureau Beke uit Arnhem voert op dit moment een risicoanalyse uit. Bijna 
2400 inwoners hebben de vragenlijst ingevuld en zo hun zorgen en ideeën 
voor aanvullende maatregelen aangedragen. In totaal 305 personen hebben 
gevraagd hun zorgen ook mondeling toe te mogen lichten. Bureau Beke 
heeft hen inmiddels bijna allemaal gesproken. Dit betekent dat de komende 
weken het eindrapport wordt geschreven. Bureau Beke is ook bezig met het 
vormen van een leescommissie die het conceptrapport gaat becommentariëren. 
Daarvoor zijn naast vertegenwoordigers van gemeente en COA ook 
om wonenden en een vertegenwoordiging van school De Lans uitgenodigd. 
Uiteindelijk verwacht Bureau Beke het eindrapport in de week van 14 juli af te 
ronden en aan de gemeente aan te bieden. Uiteraard wordt dit rapport dan ook 
actief openbaar gemaakt zodat iedereen het kan lezen.

7  Hoe gaan we om met De Lans?

Regelmatig krijgen we vragen over de mogelijke gevolgen van een azc op 
een plek naast het gebouw van school De Lans. Wij staan in nauw contact 
met directie, medewerkers en ouders van leerlingen van De Lans. Wij hebben 
natuurlijk oog voor hun zorgen en vragen. De gesprekken zijn heel constructief. 
Mede op basis van de uitkomsten van het onderzoek van Bureau Beke maken 
wij afspraken over eventueel noodzakelijke extra maatregelen. 

8  Is het niet beter opvang over de dorpen te spreiden?

Actuele informatie en contact
Op brummen.nl/opvang vindt u altijd de nieuwste informatie over de 
Michaels hoeve. Vragen aan de gemeente? Mail naar opvang@brummen.nl. 
We nemen dan contact met u op.

i  Meer informatie over asielopvang
Wilt u meer weten over de asielprocedure of opvang door het COA? 
Kijk op www.coa.nl of bekijk de serie Bij ons op het azc over het azc in 
Zutphen (op NPO Start). Voor vragen kunt u bellen met de informatielijn 
van het COA: 088  71 57 000 (ma t/m vr 8.30  17.30 uur).

 
9  Wat zijn de feiten van overlast bij azc’s? 


